
Caracteristica fundamentală a Președintelui Colegiului Psihologilor din România 
este aceea că trebuie să se afle în slujba psihologilor 

 

Stimați colegi, 

Sunt Teodor Voicu și mă adresez dumneavoastră în calitate de candidat pentru funcția de 
Președinte al Colegiului Psihologilor din România.  

Funcția de Președinte al Colegiului nu este o funcție de invidiat. Este o funcție care 
presupune asumarea unor responsabilități majore și alocarea multor resurse de timp, energie fizică 
și energie psihică. Cel care va fi ales în această funcție trebuie să fie implicat total şi să transmită 
un sentiment clar al îndeplinirii angajamentului şi al scopului propus. 

Am decis să îmi depun candidatura deoarece, în acest moment, Colegiului îi lipsește 
echilibrul. Pentru că de-a lungul timpului am reușit să aduc echilibrul în locurile în care am activat, 
consider că este datoria mea să aduc echilibrul și în cadrul Colegiului. Am făcut-o în Comisia de 
Apărare, Ordine Publică, Siguranță Națională și pot să o fac și ca Președinte al Colegiului. 

Cei mai mulți dintre dumneavoastră știți că, înainte de a fi psiholog, am fost pilot militar pe 
avioane supersonice de vânătoare, MIG-21 și MIG-23. Aviația, fiind un domeniu cu una dintre cele 
mai mari complexități, m-a învățat să gestionez probleme complicate, multidisciplinare. M-a învățat 
responsabilitatea, cultura siguranței, pregătirea activităților până la cele mai mici detalii. Și nu în 
ultimul rând, m-a învățat respectul. Respectul regulilor, respectul colegilor, respectul cuvântului dat. 

După ce am ieșit din aviație, am activat 12 ani în viața economică reală, dură, în special în 
domeniul marketingului serviciilor. Experiența dobândită aici îmi generează și ea sentimentul că 
este o datorie a mea să mă implic în promovarea la cel mai înalt nivel a profesiei de psiholog.  

Cred cu tărie că putem realiza împreună foarte multe pentru profesie, în general, și pentru 
psiholog, în special, principalele direcții fiind: 

 Transparență în decizii 

Deciziile importante se vor lua numai după ce fiecare propunere va fi supusă unei 
dezbateri publice, astfel: 

a) în faza inițială se vor colecta propuneri, apoi se va întocmi un proiect al deciziei, rezultat din 
propunerile făcute de colegi;   

b) proiectul deciziei va fi supus dezbaterii, pentru a i se aduce îmbunătățiri; 

c) forma finală a proiectului va fi supusă unei ultime analize publice; 

d) după ce se va ajunge la un consens, proiectul va fi adoptat și se va transforma în act 
normativ. 

 Transparență în gestionarea bugetului Colegiului 

Se va publica raportul privind veniturile și cheltuielile la finele fiecărui an, iar o firmă 
independentă va efectua auditul financiar, așa cum prevede legea. 

 Asigurarea accesului fiecărui psiholog la problemele care privesc direct profesia 

Pe site-ul www.copsi.ro va exista o secțiune dedicată sesizărilor și propunerilor pe care 
doriți să le faceți, precum și criticilor pe care doriți să le aduceți, iar telefonul meu va fi în 
permanență deschis pentru dumneavoastră. 

Voi promova managementul participativ și mă voi lupta pentru ca fiecare dintre 
dumneavoastră să aibă dreptul de a nu fi de acord cu mine.  

 

http://www.copsi.ro/


 Remedierea erorilor identificate în actele normative 

Se vor inventaria erorile în actele normative, după care se vor elabora proiecte pentru 
remediere, care, la rândul lor, vor fi supuse dezbaterii publice. 

 În cazul actelor normative a căror modificare nu este de competența Colegiului (lege, 
hotărâre de guvern etc.), se vor face demersuri la forurile competente, pentru inițierea unor 
modificări sau completări. 

 Promovarea profesiei de psiholog și a statutului psihologului la nivelul societății 

În prezent, în majoritatea cazurilor, populația din România apelează la serviciile de 
psihologie atunci când este obligatoriu: pentru obținerea unor avize psihologice necesare la locul 
de muncă, obținerea permisului de conducere sau permisului de deținere și utilizare a armei, 
evaluarea copiilor cu dizabilități etc. 

Probabil că mai puțin de 10% din populație apelează la serviciile de psihologie în alte 
cazuri decât cele enumerate mai sus, aceasta însemnând că peste 90% din populație nu apelează 
de bunăvoie la serviciile psihologilor. În aceste condiții, noi “nu ne batem pentru a împărți o piață, ci 
trebuie să ne batem pentru a crea o piață”.  

De aceea, consider că se impune o promovare sistematică a profesiei de psiholog și a 
statutului psihologului: proiecte în colaborare cu autoritățile centrale și locale, promovarea în mass-
media a profesiei de psiholog, implicarea activă în viața comunității. 

 Medierea dialogului între părțile aflate în divergență 

 Am constatat în ultima perioadă o accentuare a unor divergențe între diferite părți, sau 
grupări, din cadrul profesiei noastre. 

 Plecând de la ideea că diversitatea noastră nu este o slăbiciune, ci este și va rămâne 
mereu una dintre principalele noastre forțe, voi aduce la masa tratativelor toate părțile, astfel încât 
să găsim împreună cea mai bună cale de urmat. Prietenii sunt uniți și de ceea ce îi desparte. 

 Stabilirea unor relații de bună colaborare cu toate instituțiile care au legătură cu profesia 
de psiholog 

Economia și societatea, în general, au devenit prea complexe pentru a mai fi gestionate 
prin mijloace tradiționale, iar Colegiul Psihologilor trebuie să găsească noi căi de a controla și 
reglementa acele elemente care pot influența bunul mers al profesiei. 

Voi realiza o colaborare permanentă cu toate instituțiile care au angajați psihologi, sau a 
căror activitate are legătură cu profesia de psiholog, astfel încât Colegiul să fie solicitat în toate 
cazurile în care sunt emise acte normative care pot influența activitatea și viața psihologilor. 

 Angajament final 

În democrație, fie ea și labilă, cum este democrația românească, nimeni nu trebuie să fie 
etern. De aceea, promit că nu voi candida pentru încă un mandat de Președinte al Colegiului. Dacă 
nu voi reuși să fac în patru ani ceea ce mi-am propus, nu voi reuși nici în opt. Dar eu sunt sigur că 
voi realiza, deci nu va mai fi nevoie de încă un mandat. 

În calitate de Președinte al Colegiului, nu voi mai fi subiectul acţiunii mele, ci un 
simplu instrument al bunei administrări a profesiei de PSIHOLOG!  

Al dumneavoastră coleg,                           

                  Teodor Voicu 


